
Referat generalforsamling Øvre Suså Vandløbslaug, tirsdag den 4. marts 2025. 

 

 

Generalforsamlingen blev afholdt i Herlufmaglehallen cafeteria. Der var 26 fremmødte. 

Harald Palmvang blev valgt til dirigent og konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet. 

Herefter blev der valgt stemmetæller. Valget faldt på Charlotte Riegels Hjorth. 

Valg af referent blev Peter Kristensen. 

Herefter gik vi til formandens beretning. (Se vedhæftet) Formanden indleder sin beretning, med at den 
lignede meget den fra foregående år. Der er nemlig ikke sket noget, pga. Ringsted Kommune, samt lang 
sagsbehandling. (ting tager tid, når det er offentligt) 

Formanden roste dog Ringsted kommune for deres fremmøde til vores generalforsamling. De 
fremmødte bliver nævnt her: 

Britta Nielsen SF 

Henrik Thomsen LA 

Andreas Karlsen C 

Pernille Crone, leder Natur og Miljø Ringsted. 

Mette Marie Birch 

Efter generalforsamlingen var der debat. 

Esben Clausen nævnte, at Ringsted Å aldrig kommer i god økologisk tilstand pga. slam der giver iltfrie 
forhold. 

Pernille Crone. Ringsted Kommune afventer, at klagen er afgjort. Hun nævnte i samtidig at der er 
foretaget oprensning i Torpet. 

Ervin Vallebo nævnte at der ingen fisk er, pga. rensningsanlæg og meget slam. 

Bjørn spurte ind til hvad der skal til for at slammet kan fjernes. 

Pernille Crone svarede, at det er vanskeligt, da det er §3 areal, samt naturvandløb. 

Og vedr. sagen hos Per Eriksen, nævnte formanden, at notatet som Ringsted Kommune har udarbejdet 
ingen faglighed har og ikke fortæller sandheden, da drænudløb ikke har frit udløb. 

 

Britta Nielsen (SF) var glad for klagen som er sendt til ankestyrelsen. Lodsejerne og forvaltning er ikke 
enig. 

Hvilket fik Andreas Karlsen op af stolen. Han syntes at det er trist, at der er klager over kommunen. 

Han takker ålauget, og at det er godt at lytte til ålauget. Han nævnte sin frustration over de mange 
siders regulativ. 



Andreas Karlsen syntes desuden, at det havde været en rodet proces, der burde havde gået om. 

Henrik Thomsen (LA) kan huske Ringsted Å fra før i tiden, da der var stærk strøm og brede i åen. 

I dag har vandstanden ændret sig og der er ingen gennemstrømning. 

Herefter blev beretningen taget til efterretning. 

Herefter aflagde kasserer Niels Henrik Andersen regnskab og budget. 

Regnskabet blev godkendt  

Under fremlæggelse af buget blev der foreslået uændret kontingent. Poul Fritzner stille forslag om at 
det hæves med 100 kr. om året, hvilket blev godkendt. 

 

Herefter var der valg til bestyrelse.  På valg var 

Niels Henrik Andersen 

Peter Kristensen 

Per Eriksen 

Finn Lausten 

Og suppleant Peter Kiær. 

Og modtog genvalg. Og alle blev valgt 

 

Valg af revisor og suppleant 

Jørgen Mortensen 

Lars Andersen 

Suppleant Per Eriksen 

Lars Andersen ønskede at træde tilbage som revisor. Han blev hermed afløst af Torben Kristensen. 

Jørgen Mortensen og Per Eriksen blev genvalgt. 

Herefter fik formanden orden og roste Christina Hansen for sin indsats med at hjælpe foreningen med 
udsendelse af informationer til bredejer og holde styr på mailadresser. Hun fik en gave for indsatsen. 

Stor tak til Christina. 

 

Herefter var det tid til aftenens indlæg som i år var af Jens Henrik Madsen fra VKST 

Under temaet 

Udfordringer i vandløbene ved revision af regulativer og vandplan 3.2 og den nye trepartsaftale. 



Efter generalforsamlingen konstituerede sig. 

Henrik Karlshøj Madsen Formand 

Peter Kristensen næstformand 

Niels Henrik Andersen kasserer 

Charlotte Riegels Hjorth sekretær 

Harald Palmvang  

Per Eriksen 

Søren Christensen 

Finn Lausten 

Peter Kiær suppleant. 

Niels Henrik Andersen meddelte at det bliver hans sidste år i bestyrelsen. 

 

Således oplevet af referent Peter Kristensen  

 

 

 

 

  

 

 

 


